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                                     PLE DE L’AJUNTAMENT D’ALMENAR 
                                                               Nº 22 

ACTA CORRESPONENT A LA SESSIÓ CELEBRADA PEL PLE DE LA CORPORACIÓ 

EL DIA 24 DE GENER DE 2019 

 
LLOC DE CELEBRACIÓ: Casa de la Vila. Almenar 

DATA: 24 de gener del 2019 
HORA D’INICI: 20.00 h. 

HORA  DE FINALITZACIÓ: 21.00 h. 
CARÀCTER: Ordinària 

CONVOCATÒRIA: Primera 
 
 

 

ORDRE DEL DIA 
 
1.- APROVACIÓ ESBORRANYS D’ACTES DE SESSIONS              
ANTERIORS.- 
 
2.- APROVACIÓ INICIAL DEL PRESSUPOST GENERAL MUNICIPAL 
(EXP.18/2019).- 
 
3.- APROVACIÓ DE LA PLANTILLA DE PERSONAL (EXP. 19/2019).- 
 
4.- MODIFICACIÓ DE L’ORDENANÇA DE L’IMPOST SOBRE BÉNS 
IMMOBLES: BONIFICACIÓ A LES FINQUES AMB BASSES DE REG 
PROPIETAT DE LES COMUNITATS DE REGANTS (EXP. 271/2018).- 

 
5.- ORDENANÇA REGULADORA DE LA CESSIÓ A TERCERS 
D’INSTAL·LACIONS MUNICIPALS EN RELACIÓ ALS MENORS 
D’EDAT (EXP. 45/2019).- 

 
6.- PRECS I PREGUNTES.- 
 
 
 

 

 

  

Almenar, 24 de gener de 2019 
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 Expedient núm.: Òrgan col·legiat: 

PL/2019/1 El Ple  

 
 
MEMBRES DE LA CORPORACIÓ ASSISTENTS: 
 Alcaldessa 

Ma Teresa Malla Aige 
Tinents d’Alcalde:  

Ferran Sánchez Cuenca 
Carles Ferrer Martínez 
Montserrat Carbonell Larrull 

 Regidors: 
Raül Malla Ballesté 
Salvador Sarroca Barrull 
Joan Ibars Palau 
Carme Payró Bisart 
Juan Carlos Buchaca Colell 
Jordi Malla Esqué  
Laia Cequiel Mir  

 Secretari-Interventor: 
Jose Luis Aspa Cortinat 

 
 
 
 
 

ORDRE DEL DIA: 

 
 
 

MEMBRES DE LA CORPORACIÓ ABSENTS:  
 
 

  

Una vegada verificada pel Secretari la constitució vàlida de l’òrgan, la Presidenta obre la 
sessió, procedint a la deliberació sobre els assumptes inclosos en l’ordre del dia 

 
A) PART RESOLUTIVA  

 

1.- APROVACIÓ ESBORRANYS D’ACTES DE SESSIONS              
ANTERIORS.- 
 
Es sotmet a l’aprovació del Ple l’esborrany de l’acta corresponent a la sessió ordinària de 
27 de setembre de 2018 i extraordinària de 14 de novembre de 2018. No es formula cap 
observació, per tant, s’aproven per unanimitat.  
 

 

2.- APROVACIÓ INICIAL DEL PRESSUPOST GENERAL MUNICIPAL 
(EXP.18/2019).- 
 
Es sotmet al Ple l’aprovació del Pressupost General Municipal, el contingut del qual es va 
exposar als membres de la Corporació en anteriors reunions informatives. 
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El Sr. Ibars formula les següents crítiques al projecte de pressupost:  
 
Considera que com anys anteriors, el pressupost conté molt poca informació sobre el que 
l’equip de govern es proposa fer. Les inversions que s’inclouen als pressupostos no 
suposen ni una tercera part de les que finalment s’executen i, a més a més, normalment 
quan es passen al Ple les modificacions de crèdit per finançar inversions, aquestes estan 
ja executades.  
 
Per altra banda, les inversions que executa l’empresa elèctrica no passen pel Consell 
d’Administració. Això fa que hagi una manca de transparència total respecte les inversions 
que es fan al poble.  
 
Considera que seria molt més transparent ajustar els pressupostos per disposar de més 
recursos i poder fixar les principals inversions previstes per aquest exercici. Si es 
planifiquen les obres es poden definir millor i es donaria, no només als membres de 
l’oposició, sinó a tothom la possibilitat de saber quines obres vol executar l’equip de 
govern durant tot l’any.  
 
L’Ajuntament d’Almenar, diu el Sr. Ibars, disposa de molts recursos, però gastar-los sense 
planificació i de manera poc transparent entén que no és la millor manera d’actuar. 
Considera que sent uns pressupostos buits de contingut poca cosa més poden dir.  
 
Remarca que s’ha inclos una aplicació al pressupost per una caseta per a material al 
camp de futbol quan s’acaba de fer una obra on s’han gastat més de 70.000 euros i ja ha 
quedat petita.  
 
També apunta sobre el “Parc Màgic” que es va iniciar un procés participatiu del que ara 
no se’n sap res més i s’hi ha afegit 77.000 euros.  
 
Finalment recorda que a Catalunya molts ajuntaments estan implantant pressupostos 
participatius on la ciutadania pot decidir a que es dediquen una part dels recursos de 
l’Ajuntament. Considera que Almenar, que disposa de bastants recursos, hauria també de 
fer-ho.  
 
La Sra. Alcaldessa contesta que transparència n’hi ha: tots poden venir a l’Ajuntament en 
qualsevol moment i mirar el que vulguin.  
 
Les obres s’inclouen al pressupost perquè es financien amb romanent, no es poden 
incloure al pressupost inicial per manca de recursos, s’hi han d’incloure mitjançant 
modificacions.  
 
Considera que sí es coneixen les obres que fa l’Ajuntament, tenint en compte que 
l’Avinguda de Lleida ja venia de la legislatura anterior, la baixada del Calvari és una 
segona fase de la que ja es va fer al principi de la legislatura i la rotonda d’accés a l’A-14 
tothom estava d’acord en que s’havia de fer.  
 
Respecte a les obres de la Companyia Elèctrica, recorda al Sr. Ibars, que ell és conseller 
amb tots els drets, allí no és regidor de l’oposició, sinó membre del Consell 
d’Administració com a qualsevol altre.  
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El projecte de parc, informa que s’està finalitzant l’esborrany i es presentarà properament: 
S’ha fet una cosa bàsica de passar llum i aigua, la resta està pendent i podran pares i 
mares decidir el que volen.  
 
El Sr. Ibars en relació a les obres de la Companyia Elèctrica diu que no se’ls convoca al 
Consell d’Administració i, per tant, no se’ls informa sobre les obres que es faran.  
 
El Sr. Sánchez contesta, en relació al comentari que ha fet el Sr. Ibars sobre els vestidors 
del camp de futbol, que l’ampliació a la que es refereix ve motivada per necessitats 
posteriors a les obres, no a una manca de previsió.  
 
Respecte als pressupostos considera que la seva elaboració dura tot l’any. S’han ajustat 
les despeses i les inversions estan ben definides. Considera que els pressupostos son 
transparents i adequats.  
 
Sotmesa la proposta a votació, dona els següent resultat:  
•Vots a favor.................... SIS (6)  
•Vots en contra................ CINC (5)  
•Abstencions.................... CAP (0)  
 
Per tant, el Ple, ACORDA:  

 
PRIMER.- Aprovar inicialment el projecte de Pressupost General Municipal per a l’exercici 
2019, que presenta el següent resum per capítols:  
 
CAPÍTOL 1 DESPESES DE PERSONAL 604.002,00 
CAPÍTOL 2 DESPESES EN BENS CORRENTS I SERVEIS 1.754.098,00 
CAPÍTOL 3 DESPESES FINANCERES 10.100,00 
CAPÍTOL 4 TRANSFERÈNCIES CORRENTS 86.030,00 
CAPÍTOL 6 INVERSIONS REALS 133.136,35 
CAPÍTOL 7 TRANSFERÈNCIES DE CAPITAL 11.661,63 
CAPÍTOL 9 PASSIUS FINANCERS 63.505,02 
TOTAL PRESSUPOST DE DESPESES 2.662.533,00 

 
 
CAPÍTOL 1 IMPOSTOS DIRECTES 1.091.000,00 
CAPÍTOL 2 IMPOSTOS INDIRECTES 30.000,00 
CAPÍTOL 3 TAXES, PREUS PÚBLICS I ALTRES 
IMPOSTOS 669.675,00 
CAPÍTOL 4 TRANSFERÈNCIES CORRENTS 800.000,00 
CAPÍTOL 5 INGRESSOS PATRIMONIALS 70.858,00 
CAPÍTOL 6 ALINEACIO INVERSIONS REALS 1.000,00 
CAPÍTOL 7 TRANSFERÈNCIES DE CAPITAL 0,00 
CAPÍTOL 9 PASSIUS FINANCERS 0,00 
TOTAL PRESSUPOST D’INGRESSOS 2.662.533,00 

 
SEGON.- Aprovar el sostre de despesa no financera per import de 2.589.025 €. 
  
TERCER- Sotmetre l’expedient a informació pública pel termini de quinze dies durant els 
quals es podran examinar i presentar-hi al·legacions.  
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QUART.- L’aprovació inicial esdevindrà definitiva cas de no presentar-se al·legacions al 
tràmit d’informació pública.  
 

3.- APROVACIÓ DE LA PLANTILLA DE PERSONAL (EXP. 19/2019).- 
 
Es proposa al Ple l'aprovació de la Plantilla de Personal de l'Ajuntament i de les societats 
municipals.  
 
Tots els membres de la Corporació manifesten la seva conformitat amb la proposta, per 
tant, el Ple, per unanimitat,  
 
ACORDA:  
 
PRIMER: Aprovar la Plantilla de Personal de l'exercici 2019 que presenta el següent 
resum numèric:  
 
AJUNTAMENT:  
Personal funcionari: 2  
Personal laboral fix: 19  
Personal laboral temporal: 10  
 
EMDEEA, SL  
Personal laboral fix: 4  
 
EDA, SL  
Personal laboral fix: 1  
 
SEGON: Procedir a la publicació de la Plantilla i a la seva comunicació a les 
administracions de l'Estat i de la Generalitat de la forma legalment prevista.  

 
 

4.- MODIFICACIÓ DE L’ORDENANÇA DE L’IMPOST SOBRE BÉNS 
IMMOBLES: BONIFICACIÓ A LES FINQUES AMB BASSES DE REG 
PROPIETAT DE LES COMUNITATS DE REGANTS (EXP. 271/2018).- 
 
Es sotmet al Ple la modificació de l’Ordenança reguladora de l’IBI per preveure una 
bonificació del 95% de la quota per a les basses de reg propietat de Comunitats de 
Regants, que s’afegirà a la rebaixa d’aproximadament el 50% en el valor cadastral que ja 
ha aplicat el Cadastre a totes les basses, tant de particulars com de Comunitats.  
 
El Sr. Buchaca pregunta que es farà amb les basses que estan en terreny comunal.  
 
La Sra. Alcaldessa contesta que aquestes ocupacions de comunals estan en procés de 
regularització.  
 
Tots els membres de la Corporació manifesten la seva conformitat amb la proposta, per 
tant, vista la sol·licitud formulada per les diferents comunitats de regants existents al 
municipi i considerant que hi concorren les circumstàncies exigides per l'art. 74.2. quàter 
del RDLeg 2/2004, de 5 de març pel que s'aprova el Text refós de la Llei reguladora de les 
hisendes locals, el Ple, per unanimitat, ACORDA:  
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PRIMER: Afegir a l'art. 5 de l'Ordenança fiscal Núm. 1 reguladora de l'Impost sobre bens 
Immobles un cinquè punt amb la següent redacció:  
 
"5.5 Tindran una bonificació del 95% de la quota íntegra de l'impost les finques propietat 
de les comunitats de regants on s'ubiquin pantans o basses de reg, atès el seu interès 
social i de foment de l'ocupació agrícola. Es considerarà comunitat de regants l'entitat que 
ho sigui segons la legislació d’aigües. 
Aquestes bonificacions son de tipus rogat: S'hauran de sol·licitar adjuntant la 
documentació acreditativa, tant pel que fa a l'entitat sol·licitant com a la finca, de complir 
les condicions per obtenir-la. 
El Ple, per majoria simple, aprovarà o denegarà la concessió de la subvenció."  
 
SEGON: Sotmetre a informació pública el present acord i el respectiu expedient pel 
termini de trenta dies durant els quals els interessats podran presentar al·legacions i 
suggeriments.  
 
TERCER: L'aprovació provisional esdevindrà definitiva sense necessitat de nou acord 
exprés cas de no presentar-se al·legacions al tràmit d'informació pública.  
 
 

5.- ORDENANÇA REGULADORA DE LA CESSIÓ A TERCERS 
D’INSTAL·LACIONS MUNICIPALS EN RELACIÓ ALS MENORS D’EDAT 
(EXP. 45/2019).- 
 
Explica la Sra. Alcaldessa que es tracta de prevenir responsabilitat per possibles 
accidents de menors. 
  
El Ple, per unanimitat, ACORDA:  
 
PRIMER: Aprovar inicialment la modificació de l'Ordenança municipal núm. 12 reguladora 
de la cessió a tercers d'instal·lacions municipals consistent en l'addició al seu art. 13 d'un 
tercer paràgraf amb el següent text:  
 
“La cura dels menors d’edat presents als locals o instal·lacions municipals, tant si es tracta 
d’actes organitzats per l’Ajuntament com si es tracta d’events organitzats per tercers als 
que l’Ajuntament ha cedit l’ús del local o instal·lació, correspon als seus pares, mares o 
guardadors legals, els quals seran responsables dels danys que els menors puguin patir o 
produir a tercers”.  
 
SEGON: Exposar al públic l'expedient pel termini de trenta dies durant els quals es podrà 
examinar l'expedient i presentar al·legacions i suggeriments.  
 
TERCER: L'aprovació inicial esdevindrà definitiva sense necessitat de nou acord exprés.  

 
 

6.- PRECS I PREGUNTES.- 
 
El Sr. Sánchez comunica que a la darrera reunió comarcal d’alcaldes es va acordar un 
comunicat conjunt en contra de l’abocador que es projecta ubicar a Riba-roja d’Ebre per al 
que van acordar demanar l’adhesió dels Ajuntaments de la comarca. 
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A continuació llegeix el seu text íntegre: 

  

“Comunicat conjunt dels Alcaldes i Alcaldesses, Consellers i Conselleres Comarcals, 
Regidors i Regidores i altres càrrecs electes de la Comarca del Segrià:  

 

EXPOSEM  

 El Segrià és una comarca eminentment rural i amb una economia de base 
notablement agrària. Als municipis del Baix Segre i el Segrià Sec aquesta realitat 
és encara més marcada, amb una economia menys diversificada i amb greus 
problemes de regressió demogràfica, envelliment i emigració de les persones joves 
i més preparades.  

 El compromís del Segrià amb la gestió responsable dels residus és evident, 
havent impulsat durant els darrers temps campanyes de sensibilització i 
generalització de la recollida selectiva, entre les quals destaca el Porta a porta i les 
illes de contenidors, amb excel·lents resultats i en creixement.  

 Des del 2015, el Consell Comarcal del Segrià està treballant en la implantació 
d’una nova estratègia de desenvolupament econòmic, dissenyada amb la 
complicitat de nombrosos agents públics i privats d’aquest territori. Aquesta es 
fonamenta en la valorització dels nostres recursos culturals, patrimonials i naturals, 
així com el foment del turisme i de la producció agrària d’alt valor afegit; amb la 
visió de consolidar un model territorial sostenible i amb capacitat de generar 
ocupació digna i continuada. En el marc d’aquesta estratègia, resulta 
imprescindible garantir la preservació d’aquest patrimoni, i especialment d’aquells 
recursos naturals i paisatgístics que en formen part indestriable.  

 La construcció d’un dipòsit controlat de residus industrials a Riba-roja d’Ebre 
suposa un greu perjudici per la nostra comarca i limitaria dràsticament les 
possibilitats d’assolir el nostre model de desenvolupament sostenible, 
diversificació econòmica, generació d’ocupació i, en conjunt, de recuperació 
demogràfica.  

 Dubtem que la ubicació proposada per instal·lar l’abocador reuneixi els 
requisits més aconsellables, ja que afegirà més pressió al sistema hidrològic 
a través del drenatge de lixiviats i altres químics potencialment tòxics, perjudicant 
no solament els territoris veïns, sinó que podria afectar a tota la Conca de l’Ebre i, 
per extensió, a la pràctica totalitat de les comarques del sud de Catalunya.  

 Ens preocupa especialment la proximitat de la ubicació del projecte 
d’abocador amb els nuclis urbans d’Almatret i Maials, a poc més de tres i set 
quilòmetres, respectivament; així com amb la resta dels municipis del Segrià Sec i 
el Baix Segre. Aquests pobles són, a més a més, els que registren els pitjors 
indicadors demogràfics de la comarca, i no tenim dubtes que la construcció 
d’aquest abocador podrà suposar un nou impuls a la dinàmica de regressió, 
emigració i envelliment de la població. 

 



AJUNTAMENT D’ALMENAR  
 
Full d’informació municipal núm. 15              
 

PER TOT AIXÒ 

 Ens oposem frontalment al projecte d’abocador que es planteja a Riba-roja o 
qualsevol altre projecte de característiques similars, per ser contrari a la línia de 
desenvolupament econòmic consensuada pel gruix dels agents públics i privats que 
resideixen a la Comarca del Segrià.  

 Instem al Departament de Territori i Sostenibilitat i a l’Agència Catalana de Residus 
a la paralització immediata dels tràmits del projecte de l’abocador.  

 Instem als promotors del projecte, la UTE l’Estaca (Urbasser i Griñó) a la retirada 
immediatament el projecte de l’abocador. 

 Instem a l’Ajuntament de Riba-roja d’Ebre a no autoritzar el projecte presentat 
per a la construcció d’un dipòsit controlat de residus industrials. 

 Ens comprometem a no promoure ni donar cabuda a cap projecte similar al 
nostre territori.  

 Instem a totes les institucions, entitats cíviques, econòmiques i socials del territori, 
a sumar-se a aquest comunicat. 

 Realitzarem totes les accions necessàries que estiguin al nostre abast per 
què aquest projecte d’abocador no tiri endavant, pel bé del futur de la nostra 
comarca i d’aquells que l’estimem i que pretenem viure-hi, gaudir-la i que els 
nostres fills també ho puguin fer.”  

 

Els membres del Ple manifesten la seva conformitat i, per unanimitat, acorden l’adhesió 
de l’Ajuntament d’Almenar al manifest.  

 

1. El Sr. Ibars, en relació a la rotonda d’accés a l’A-14 que s’està executant pregunta pel 
termini per acabar l’obra i si hi ha hagut extracostos.  

 

La Sra. Alcaldessa contesta que pràcticament està acabada si bé s’està endarrerint per la 
demora de Telefònica en retirar un pal seu. Respecte als extracostos només hi ha hagut 
un excés de moviment de terres que es va fer per millorar el disseny.  

 

2. El Sr. Ibars pregunta com es va adjudicar i quin és el cost de les obres de la Baixada 
del Calvari.  

 

La Sra. Alcaldessa contesta que, tractant-se d’una obra que executa l’empresa elèctrica 
es donarà la informació al Consell d’Administració.  

 

Respecte al semàfor, aquest és provisional.  
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3. Pregunta el Sr. Ibars quan entrarà en funcionament la deixalleria, perquè es continuen 
cremant restes vegetals i demana també que es retirin els contenidors que hi ha davant 
les instal·lacions de la brigada municipal on s’hi continuen abocant escombraries, demana 
que es deixin a la deixalleria.  

 

El Sr. Ferrer contesta que s’utilitzen provisionalment per a recollir les restes de 
l’Ajuntament i del mercat.  

 

En relació a la deixalleria el Sr. Ferrer considera que el tipus que correspon a Almenar pel 
nombre d’habitants (el model bàsic), es molt car. Caldria alternatives més barates.  

4. Pregunta com van les obres de construcció de la nova escola i si hi ha alguna novetat 
en relació al plet pels terrenys.  
 
El Sr. Raül Malla contesta que, segons els responsables de la Generalitat els terminis 
d’execució s’estan complint amb normalitat.  
 
Pel que fa al plet dels terrenys, la sentència del T.S.J. de Catalunya està recorreguda i 
pendent de que el Tribunal Suprem acordi la seva admissió.  

 
5. El Sr. Ibars pregunta com està el plet per defectes de les obres de les piscines.  

 
Contesta la Sra. Alcaldessa que el judici es va suspendre i està pendent de que el Jutjat 
fixi nova data.  
 
6. En relació a l’Ordenança de patis el Sr. Ibars pregunta com es controla que, un cop 
tancats, els propietaris netegin.  
 
La Sra. Alcaldessa contesta que s’està insistint molt als propietaris perquè ho facin i en els 
casos d’incompliment s’haurà d’acabar fent-ho l’Ajuntament i cobrar el cost als propietaris.  
 
7. Pregunta si s’ha fet alguna actuació per part de la nova Regidoria de Turisme.  
 
La Sra. Carbonell informa que el primer projecte que es va iniciar no va quallar per 
diferents causes, ara s’està treballant en un nou projecte.  
 
La Sra. Alcaldessa afegeix que s’està en contacte amb Medi Natural per fer alguna 
actuació al Clot de la Unilla.  

El Sr. Raül Malla comenta que es vol fer una mena de càmping per autocaravanes.  

 
 
 
Un cop esgotat l’ordre del dia, la Sra. Alcaldessa aixeca la sessió, essent l’hora i data 
assenyalades a l’encapçalament. 
 
 
Vist i plau,                                                                                                               En dono fe, 
L’ALCALDESSA,                                                                                                   EL SECRETARI, 
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PORTA A PORTA 
 
 

 
Durant el mes de maig, els horaris d’obertura de l’oficina del Porta a Porta són: 
 
Dilluns 6 de maig de 15.30 a 19.30 h 

Dilluns 13 de maig de 10.00h a 14.00 h 

Dilluns 20 de maig de 15.30 a 19.30 h 

Dilluns 27 de maig de 10.00h a 14.00 h 

 

 

La recollida del vidre i la resta, durant el mes de maig, serà la següent: 

Dijous 2 de maig, es recollirà la RESTA 

Dijous 9 de maig, es recollirà el VIDRE 

Dijous 16 de maig, es recollirà la RESTA 

Dijous 23 de maig, es recollirà el VIDRE 

Dijous 30 de maig, es recollirà la RESTA 

Recordeu que, en el cas del vidre, la recollida s’ha avançat a les 20h per la qual cosa s’ha 
de treure el cubell abans d’aquesta hora. 

 

Podeu trobar més informació a https://www.segriapap.cat/el-meu-poble/almenar/ o a la web de 
l’ajuntament. 

 

 
 

https://www.segriapap.cat/el-meu-poble/almenar/
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PAPERERES CANINES 
 

 
Us recordem que podeu trobar papereres canines als següents punts:  
 
 
 

            
 

Pavelló Poliesportiu     Plaça Montserrat 
 
 

     
 

Cantonada carretera amb       Plaça Soldevila   Plaça la Llibertat 
c/Cerés 
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